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P r o t o k ó ł   Nr VIII/15 
z sesji Rady Gminy Skoroszyce 

z dnia 29 maja 2015r. 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Henryk Sokołowski w obecności 14 (brak 
radnego Krzysztofa Jagusza) radnych przywitał wszystkich zebranych.        
Następnie przekazał p. Mirosławowi Mendrali, złożone na poprzedniej sesji datki, 
na wsparcie odbudowy tej stodoły.  
Przedstawił porządek obrad, do którego zgłosił wniosek o wprowadzenie dwóch 
projektów uchwał. Pierwszy projekt dotyczył zmian w budżecie, związany ze 
zwiększeniem środków na realizację planu zagospodarowania przestrzennego dla 
całej wsi Czarnolas.  
Zaproponował tę zmianę jako pkt 13a, poddał wniosek pod glosowanie, przyjęto 
jednogłośnie 14 głosami „za”. 
Kolejny wniosek to wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały dot. 
przystąpienia do LGD Księstwo Nyskie, jako pkt 13b. należy podjąć jeszcze raz tę 
uchwałę ponieważ nie zostały zastosowane wszystkie przepisy, ta poprzednia 
będzie uchylona.  Poddał wniosek pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 14 głosami 
„za”. 
 
Zatem porządek obrad przyjęto w następującej kolejności: 
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje radnych. 
4. Informacja z pracy Wójta za okres od poprzednich sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Gminy Skoroszyce. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na 

okres kolejnych 3 lat. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 
9. Analiza  stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Skoroszyce  

za 2014r., Wnioski z komisji. 
10. Rozpatrzenie wniosku Komendy Powiatowej Policji w Nysie w sprawie środków 

na dodatkowe patrole. 
11. Rozpatrzenie pisma Starostwa Powiatowego w Nysie w sprawie 

współfinansowania zakupu pojazdów służbowych dla Policji w Nysie.  
12. Informacja o wydatkowaniu środków na zimowe utrzymanie dróg oraz 

planowanego zakresu robót drogowych, w ramach powierzchniowego 
utwardzania oraz ocena stanu dróg gminnych, określenie priorytetów w zakresie 
remontów z wykorzystaniem środków na wydatki bieżące z rozdz. 60016. 
Analiza wniosków komisji. 

13. Ocena stanu realizacji inwestycji realizowanych na terenie gminy. Analiza 
wniosków komisji.  

13a. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok. 
13b. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Skoroszyce do 
Stowarzyszenia o nazwie „Nyskie Księstwo Jezior i Gór” na warunkach członka 
zwyczajnego. 
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14. Odpowiedzi na interpelacje. 
15. Zapytania i wolne wnioski. 
16. 25-lecie samorządności w Gminie Skoroszyce. 
17. Zakończenie sesji. 
 
Ad 2 
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”, bez 
odczytywania. 
 
Ad 3 
 
I n t e r p e l a c j e   r a d n y c h: 
 
Radny Winnik –prosi o interwencję w sprawie wykoszenia rowów przy drodze 
powiatowej do Mroczkowej, bo szczególnie na zakrętach nic nie widać, 
 
p. Wójt – stosowne pismo zostało wysłane do Zarządu Dróg Powiatowych, 
 
Radny Filas -  na parkingu przy Urzędzie Gminy nie ma miejsca oznakowanego dla 
inwalidów, oraz brak jest podjazdu również dla inwalidów. 
Na budynku Urzędu Gminy odrywa się piorunochron, 
 
Radna Słowiak – prosi o naprawę dachu na budynku gospodarczym przy Szkole w 
Makowicach, jak jest wiatr, to lecą dachówki na drogę, co jest niebezpieczne dla 
przechodniów, 
- prosi o wystosowanie pisma do stowarzyszenia, które jest właścicielem yłej 
świetlicy w centrum Makowic, aby wykosiło swój teren wokół budynku,  
- zgłasza wniosek o wyburzenie budynku w Makowicach przy drodze po p. 
Karmazynie, straszy swoim wyglądem, a po wyburzeniu będzie ładna działka na 
sprzedaż, 
 
p. Wójt – w sprawie budynku gospodarczego w Makowicach, zna temat ponieważ p. 
dyrektor Szkoły zgłosiła jej ten problem, na remont brak jest środków w budżecie, 
trudno w ciągu roku to zrobić, remontować stary budynek, chyba nie bardzo się 
opłaca, na razie poprosiłam o przeniesienie sprzętu do garażu, 
 
Radna Fornalik – prosi o wymianę wiaty przystankowej na przeźroczystą w Sidzinie. 
obecna jest zabudowana i stale jest pełno śmieci i innych nieczystości, 
 
p. Wójt – jeśli znajdziemy środki, to można się nad tym zastanowić, 
 
Radny Sokołowski – na ulicy Wolności w Skoroszycach jest ten sam problem na 
przystanku, a właściwie w wiacie przystankowej, 
 
Radna Klimas – zgłasza pilną potrzebę wykoszenia poboczy przy drodze powiatowej 
do Czarnolasu, na zakrętach nie ma żadnej widoczności, 
 
Radna Gmyr – wnosi o spowodowanie późniejszego włączania lamp na skate parku 
w Chróścinie, teraz jest widno i nie ma potrzeby ich  włączać, 
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Radny Bryła – również zgłasza wykoszenie traw, ale prosi o zwrócenie się z pismem 
do właścicieli gospodarstwa rolnego w Chróścinie państwa Domańskich, 
- prosi o sprawdzenie jednego miejsca w parku w Chróścinie, gdzie jest pewien 
wyciek, tak jakby ktoś nie był podłączony do kanalizacji, 
- prosi o zakup huśtawek na osiedle Zacisze w Chróścinie, 
 
p. Wójt – w sprawie wykaszania traw, jesteśmy w trakcie wysyłania pism w tej 
sprawie, w sprawie zakupu huśtawek, myśli o tym cały czas, ale na razie nie ma na 
to  środków. 
 
Ad 4 
 
Informacja p. Wójt z pracy za okres od ostatniej sesji tj. od 30.04.3015r. do 
26.05.2015r. 
 

Szanowna Rado, Panie Przewodniczący, 

czas od ostatniej sesji RG to realizacja następujących zagadnień: 

1 maja 2015 r.  

Uczestniczyłam w Sidzinie uroczystościach zorganizowanych w okazji Dnia Strażaka. 

4 maja 2015 r. 

W związku z podjęciem przez RG uchwały nr VII/40/15 z dn.30 kwietnia 2015r w 
spr. nieodpłatnego nabycia składników majątkowych Agencji Nieruch. Rol. w 
Skoroszycach, działka nr 248/140 zwróciłam się z prośbą do p. dyr. Andrzeja Butry 
tejże o rozważenie możliwości udzielenia przez ANR dofinansowania remontu drogi. 

5 maja 2015 r. 

Spotkałam się z dyr. PKS Nysa p. B. Wyczałkowskim i p. prezes PKS B. Jurelewicz w 
sprawie dowożenia dzieci do szkoły na terenie naszej gminy. Powiat ma złożyć 
ofertę na to zadanie. 

6 maja 2015 r. 

Uczestniczyłam w spotkaniu zarządu OSP naszej gminy. Po tym spotkaniu, wedle 
Państwa sugestii, zaprosiłam p. prezes A. Baran na rozmowę w sprawie współpracy 
dotyczącej przede wszystkim remontów dróg powiatowych na terenie naszej gminy 
w związku z pełnieniem przez p. A. Baran funkcji radnej powiatowej. 
 

7 maja 2015 r. 

Uczestniczyłam wraz z p. Przewodniczącym RG H. Sokołowskim, p. Sołtysem 
Skoroszyc J. Burym, p. Sołtysem Czarnolasu J. Helebrandtem, p. Radną A. Kalisz w 
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Zespole Szkół w Skoroszycach w uroczystym apelu z ok. rocznicy uchwalenia 
Konstytucji 3 Maja i rocznicy zakończenia II wojny światowej. Należy podkreślić 
fakt bardzo starannego przygotowania uczniów do występu artystycznego, 
doceniając tym sposobem pracę nauczycieli w tym zakresie. Była to ciekawa lekcja 
patriotyzmu. 

Uczestniczyłam w spotkaniu z Radą Sołecką w Skoroszycach. Zebranie dotyczyło 
renowacji parku, dożynek wiejskich, parkingu przy cmentarzu.  

8 maja 2015 r. 

Od Nyskiego Towarzystwa Społ- Kult. otrzymaliśmy zaproszenie na XXI Bal Mistrzów 
Sportu, na którym wręczane są rok rocznie statuetki Najlepszego Sportowca Roku w 
każdej z gmin naszego powiatu. Po analizie postanowiłam wyróżnić ucz. kl. szóstej 
Szkoły Podst. w Sidzinie Zuzannę Warzechównę. Zuzanna jest filarem drużyny 
hokeja. Nasza gmina dzięki tej drużynie może poszczycić się tytułem Mistrza Woj. 
Opolskiego w latach 2013 i 2015 oraz tytułem Wicemistrza Woj. Opol. w 2014 r. Na 
wyróżnienie zasługuje zaangażowanie nauczyciela wych. fiz. w tej szkole p. 
Mirosława Tulika, opiekuna drużyny. Ponadto sportowcy z tej szkoły zakwalifikowali 
się na Ogólnopolskie Igrzyska Młodzieży Szkolnej w Unihokeja, które odbędą się w 
czerwcu tego roku w Elblągu. 
 

9 maja 2015 r. 

Na zaproszenie strażaków z OSP ze Skoroszyc uczestniczyłam we mszy św. w ich 
intencji. 

Zostałam także zaproszona na spotkanie w Starym Grodkowie. 

11 maja 2015 r. 

Byłam na Łąkowej celem zlustrowania realizacji zlecenia firmie Geotrans wywozu 
odpadów po pożarowych. 

Zgłosiłam na policję sprawę dewastacji wiaty przystankowej w Skoroszycach. 

Jeden z mieszkańców Skoroszyc zgłosił także fakt zniszczenia betonowego 
ogrodzenia jego posesji. 
 

12 maja 2015 r. 

Ogólnopolskie Towarzystwo Ochrony Ptaków oddział w Opolu pod przewodnictwem 
p. Joachima Siekiery zajęło się sprawą bocianiego gniazda w Czarnolesie. 

13 maja 2015 r.  
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Kontaktowałam się tel. z p. dyr. A. Janasem z UM w sprawie wstrzymanej dotacji 
za skate park w Chróścinie. Do badania tej sprawy został oddelegowany pracownik 
UM p. R. Biliński. 

14 maja 2015 r. 

Spotkałam się w obecności radcy prawnego p. Mecenasa B. Dziadkiewicza z p. 
Likwidator Spółdzielni Usług Rolniczych w Skoroszycach J. Kręcichwost i radcą p. 
Mecenasem J. Kordiakiem w sprawie próby zawarcia ugody. Chodzi o zniesienie 
współwłasności działki 252/10 poprzez przejęcie udziału spółdzielni we 
współwłasności ww. działki przez gm. Skoroszyce za zapłatą na rzecz spółdzielni 
kwoty 40 000 zł. Dnia 28 maja otrzymałam w tej sprawie wezwanie do Sądu 
Rejonowego w Nysie na rozprawę, która odbędzie się 17 czerwca.  
 

15 maja 2015 r. 

Zorganizowane zostało spotkanie z firmą Netkoncept, która obecnie świadczy usługi 
hostingowe naszej gminie. W spotkaniu brali udział kierownicy jed. org. Rzecz 
dotyczy zmodernizowania i aktualizacji istniejącej str. internet. i bip-u. Jesteśmy 
na etapie poszukiwania optymalnego rozwiązania.  

18 maja 2015 r. 

Spotkałam się z przedstawicielem firmy Geotrans w sprawie realizacji zadania na 
uprzątnięcie odpadów po pożarowych na ul. Łąkowej. 

19 maja 2015 r. 

Odbyły się spotkania fokusowe dotyczące strategii rozwoju, strategii rozwoju 
społecznego i strategii rynku pracy z mieszkańcami gminy. 

20 maja 2015 r. 

Odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej. 

Na posiedzeniu LGD „Księstwo Nyskie” p. Marszałek A. Konopka omówił założenia 
do planu na następny okres programowania. 

21 maja 2015 r. 

Odbyło się posiedzenie Komisji Rolnej. 

Na konferencji dyrektorów naszych placówek oświatowych omówiono zagadnienia 
dotyczące organizacji nowego roku szk. Ponadto przedstawiciele firmy „Wulkan” 
złożyli ofertę wyposażenia naszych szkół w oprogramowanie e-dziennik. 

Odbyło się zebranie w schronisku dla zwierząt, z którym mamy podpisaną umowę. 
Dotyczyło warunków pracowniczych i wydłużenia pracy schroniska. Przyjęto 
jednego pracownika na ½ etatu, nie zwiększy to w żaden sposób naszych gminnych 
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wydatków zaplanowanych na ten rok, nastąpi także wydłużenie pracy schroniska w 
przyszłym roku.  
 

22 maja 2015 r. 

Zawarłam umowę z firmą Michała Kuleszy, Brzeg, ul. Zbigniewa Herberta 3 na 
wykonanie dokumentacji technicznej wraz z mapą do celów projektowych na 
budowę linii oświetlenia drogowego w miejscowości Mroczkowa, działki nr 121, 
122, 123, 124, 125 na kwotę 7 749 zł brutto.  

Z p. Mecenasem B. Dziadkiewiczem, p. K. Serotiuk i p. I. Bil- Kubicką spotkaliśmy 
się w UM w Opolu z p. dyr. A. Janasem i p. R. Bilińskim w sprawie wyjaśnień 
dotyczących realizacji zadania skate park w Chróścinie. Otrzymaliśmy listę 
kontrowersyjnych zagadnień. Trwa proces wyjaśniania tych kwestii. 

Uczestniczyłam w zebraniu Rady Sołeckiej w Sidzinie. 
 

25 maja 2015 r. 

Odbył się drugi etap konsultacji społ. dotyczących założeń Strategii Rozwoju 
Transportu oraz opinii, wizji, celów i działań rozwojowych dotyczących 
funkcjonowania transportu publicznego i indywidualnego w gm. Skoroszyce. 

Odbyło się posiedzenie Komisji Oświatowej. 

Spotkałam się z przedstawicielem firmy prawniczej Deloit, która odzyskuje dla 
gminy podatek VAT.  

26 maja 2015 r. 

Uczestniczyłam w obradach Komisji Budżetowej. 

Zgodnie z art. 4 ust.2 ustawy z 10 marca 2006 r. o zwrocie podatku akcyzowego 
zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej w 
ramach rocznego limitu zrealizowano wypłaty producentom rolnym w kwocie 
553 026, 82 zł.  

W UG w Lubrzy odbyło się spotkanie w ramach PN 2020. 
 

27 maja 2015 r. 

Odbyło się spotkanie LGD „Księstwo Nyskie Gór i Jezior”.  

Odbyła się kontrola terenowa zadania realizowanego przy udziale śr. finansowych 
Woj. Fund. Och. Środ. i Gosp. Wod. w Opolu. Chodzi o budowę kanalizacji 
sanitarnej w Giełczycach. Zakres kontroli obejmował ocenę zgodności stanu 
zaawansowania robót z dokumentami załączonymi do wniosku o pożyczkę. Na 
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podst. kontroli stwierdzono, że realizacja robót przebiega zgodnie z informacjami 
zawartymi we wniosku o udzielenie pożyczki, a stan zaawansowania jest wyższy niż 
podany we wniosku o pożyczkę. 

28 maja 2015 r. 

Podpisałam aneks do umowy 68/15 z dn. 27.03.15 r. dotyczącej sporządzenia 
dokumentacji tech. przebudowy ul. Piaskowej w Skoroszycach. Chodzi o 
odwodnienie tej ulicy. W drodze negocjacji p. Wójta B. Rudkowskiego z pracownią 
badań geotech. M. Hawrysza zwiększenie kwoty nastąpiło o 3075,00 brutto. 

Spotkałam się z przedstawicielem firmy ‘Prokon” w sprawie miejscowego planu 
zagosp. przestrz. miejscowości Czarnolas. Podpisałam umowę na opracowanie tego 
planu z Wrocławskim Biurem Urbanistyki, kwota 24 600 zł. Ta oferta została 
wybrana z 13, które otrzymaliśmy na realizację tego zadania.  
 

Poza tym: 

• Udało się pozyskać mieszkanie dla naszej wychowanki z Domu Dziecka, 
• Na terenie sołectwa Czarnolas zorganizowano zawody motokrosowe, p. 

prezes Automobil Klubu wspiera działalnością charytatywną naszych 
wychowanków z Domu Dziecka, 

• Ruszyła sprawa „sprzątania świata”, opracowaliśmy listę obiektów na terenie 
gminy, które będą sukcesywnie porządkowane. 

• Od maja ruszył program pomocowy dla osób pokrzywdzonych realizowany 
dzięki staraniom p. kierownik GOPSu. Mieszkańcy gminy mogą korzystać 
bezpłatnie z opieki prawnej i psychologicznej. 

• Na etapie finalnym jest sprawa tablic ogłoszeniowych. Odnowiono te, które 
się do tego nadawały w liczbie 10, wykonano 12 nowych.  

Dziękuję wszystkim Państwu za zaangażowanie w wykonanie zadań, które 
realizujemy dla dobra wspólnego. 

Chcę podzielić się z Państwem wrażeniami dotyczącymi pracy tu w urzędzie i 
muszę powiedzieć, że atmosfera pracy, współdziałanie w różnych sprawach, 
zrozumienie, wzajemna życzliwość, szukanie optymalnych rozwiązań w 
różnych kwestiach rzeczywiście zasługuje na podkreślenie.  

Dziękuję Państwu za ten czas wspólnych wysiłków, wspólnej pracy na rzecz 
naszej gminy i za wszelakie wsparcie z Państwa strony. Wiem, że bez tego 
byłoby na pewno trudniej działać. Ponieważ 27 maja obchodzony jest Dzień 
Samorządu Terytorialnego, z tej okazji składam wyrazy uznania Wszystkim 
Tym, którzy pracują na rzecz społeczności lokalnych. Życzę wytrwałości i 
powodzenia w podejmowanych działaniach, zadowolenia z pracy, sukcesów i 
wszelkiej pomyślności w życiu osobistym. 

 
Do przedłożonej informacji pytania zadali: 
 



 8 

Radny Kaczmarczyk – w sprawie SUR-u, kto, z czym idzie do Sądu? Druga sprawa, 
ile śmieci z ulicy Łąkowej zostało wywiezionych, a ile zostało, 
 
p. Wójt – Spółdzielnia Usług Rolniczych w Skoroszycach w procesie swojej 
likwidacji wystąpiła z prośbą o ugodę  i zapłatę 40 000 zł za współwłasność działki, 
na której został wybudowany PSZOK oraz znajduje się sprzęt naszego zakładu 
budżetowego. Nie będziemy za to płacić, bo brak jest podstaw prawnych i na tę 
ugodę również nie pójdziemy. To Spółdzielnia Usług Rolniczych  wystąpiła do Sądu z 
tą sprawą. 
 
- w sprawie wywiezionych śmieci z ulicy Łąkowej, umowa z firmą GEOTRANS była 
sporządzona na wywóz odpadów po pożarowych, wywrotka wykonała 300 kursów, 
to miało wystarczyć, ale nie wystarczyło, te śmieci są tak zmieszane, a opony tak 
wypalone, że brak jest pomiędzy nimi pustych przestrzeni, stąd wzięło się 
założenie, że tych 300 przewozów wystarczy. Te opony były przysypane ziemią i nie 
było wcześniej wiedzy ile tak naprawdę tego jest, ale bardzo dobra współpraca z 
firmą GEOTRANS zaowocowała tym, że wykonano jeszcze 100 kursów i śmieci 
zostały uprzątnięte i przewiezione na nasze składowisko odpadów. Tak więc teren 
został wyczyszczony z odpadów po pożarowych. Zostały tylko te rozdrobnione, 
zgłosiła się firma, która w poniedziałek weźmie przyczepę materiału o kodzie 
191212 do sprawdzenia, zbadania czy się nadaje do przerobienia, natomiast druga 
przyczepa  materiału, który miał być przeznaczony na paliwo alternatywne, do 
innej firmy również do zbadania. 
Starostwo ma zarezerwowane środki w wysokości 70 000 zł, na uprzątnięcie tego 
materiału. 
 
Przew. RG – otrzymaliśmy dzisiaj koperty z ankietami do wypełnienia, czy pani 
Wójt może nam wyjaśnić co to jest, 
 
p. Wójt – telefonowała do mnie przedstawicielka firmy, która zajmuje się środkami 
unijnymi dla pomocy społecznej, że nasza gmina została wytypowana spośród 22 
gmin w kraju do przeprowadzenia rozmów z radnymi na ten temat, chodzi o 
udzielenie krótkich odpowiedzi, w rozmowie telefonicznej. 
 
Ubyła radna Słowiak, zatem od tej chwili było 13 radnych 
 
Ad 5 
 
W tym punkcie porządku obrad uczestniczyło 13 radnych. Brak radnej Anny Słowiak 
i radnego Krzysztofa Jagusza. 
 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że nasz obecny Statut jest już dość stary 
wiele przepisów przez 12 lat się zmieniło, dlatego należało go dostosować do 
obecnych realiów. Projekt nowego Statutu Gminy był opracowywany przez doraźną 
Komisję Statutową, której przewodniczył radny Jan Filas.  
Komisja opracowała projekt, który następnie został poddany konsultacjom 
społecznym, a następnie wniesiony pod obrady każdej stałej komisji Rady Gminy. 
Poszczególne komisje wniosły swoje uwagi do projektu Statutu. 
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Powtarzającym się wnioskiem było wykreślenie § 48 ust. 3, mówiącego o 
dostarczaniu członkom komisji materiałów pod obrady 7 dni przed jej terminem 
odbycia. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty  radna Janina Rogalińska  – utrzymanie tego 
zapisu mocno zdezorganizowałoby pracę naszej Rady, wystarczy już  zapis o 
dostarczaniu materiałów  na 7 dni przed sesją, niepotrzebnym byłoby dostarczanie 
ich jeszcze 7 dni przed komisją, może nie określać terminu, tylko żeby były na 
posiedzenie komisji. 
 
Radny Filas – chodziło o czas na przeanalizowanie dostarczonych materiałów, które 
i tak przygotowują urzędnicy,  radni mają mieć czas na przeanalizowanie ich, bo 
połowa pracy nad materiałami jest na posiedzeniach komisji, ale nie zamyka to 
drogi do przedstawiania innych materiałów przed sesją, można wprowadzić zmiany 
do porządku obrad. 
 
Przew. RG – ale, aż 7 dni przed komisją to chyba za wcześnie, 
 
Radna Juśkiewicz – ja uważam, że wystarczy 5 dni przed komisją, jeśli nie 
otrzymamy ich na czas, to można rozliczyć urzędnika, 
 
Radny Kaczmarczyk – dla mnie mógłby być nawet 1 dzień, jeśli mam się 
przygotować na posiedzenie, to jeden dzień też wystarczy, 
 
Radny Filas – zwrócił się do radnej Juśkiewicz, mówiąc, że jako nowa radna brak 
jej doświadczenia w pracy w komisjach i Radzie Gminy, dlatego nie powinna się na 
ten temat wypowiadać, 
 
Radna Juśkiewicz – zwróciła się do Przewodniczącego Rady Gminy, aby zwrócił 
uwagę radnemu Filasowi, żeby nie wypominał jej na każdej sesji, że brak  jej 
doświadczenia, bo jej zdaniem ważna jest jakość i to jak się do niej przygotowuje, 
a nie staż w Radzie Gminy. Zaproponowała przegłosowanie zakończenia dyskusji 
nad tą kwestią, 
 
Przew. RG –powiedział, że nie uważa wypowiedzi radnego Filasa za  obrażanie 
radnej Juśkiewicz, poddał pod głosowanie wniosek radnej Juśkiewicz o zakończeniu 
dyskusji nad  sprawą terminu dostarczania materiałów, „za” było 4 radnych, 
„przeciw” – 9. 
 
Przew. RG - zaproponował zapis § 48 ust. 3 – trzy dni przed komisją. 
 
Zatem były 3 wnioski, jeden Komisji Oświaty i Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa 
o całkowitym wykreśleniu ust. 3, trzy dni przed komisją oraz Komisji Budżetowej – 
7 dni przed komisją, 
Przew. wpierw poddał pod głosowanie wniosek o całkowitym wykreśleniu  ust. 3 z § 
48, w głosowaniu udział wzięło 13 radnych, „za” było 4 radnych, następnie wniosek 
o 3 dniach przed komisją . „za” 9 radnych 
 
Zatem przeszedł wniosek o dostarczaniu materiałów radnym na 3 dni przed 
terminem komisji. 
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Kolejny wniosek dot. Statutu Gminy był w sprawie składu liczebnego Komisji 
Rewizyjnej i klubów radnych. 
 
Komisja Statutowa proponowała  5-osobowy skład Komisji Rewizyjnej i 3 osobowy 
skład klubów radnych. 
 
Komisja Oświaty wnioskowała o zmianę na 3-osobowy skład Komisji Rewizyjnej i 5-
osobowy skład klubów radnych. Komisja Budżetowa przyjęła projekt Komisji 
Statutowej, natomiast Komisja Rolna nie zajęła stanowiska, przekazując temat do 
rozstrzygnięcia na sesji. 
 
Radna Juśkiewicz -  powiedziała, że jest za 3-osobową Komisji Rewizyjną 
ponieważ spełnia swój obowiązek, tradycją tej gminy był taki skład komisji, jest 
wtedy lepsza organizacja pracy, jeśli w 3-osobowym składzie dawała sobie 
doskonale radę, to po co zwiększać jej skład, mnożyć koszty. Argumentem 
przewodniczącego Komisji Statutowej i Budżetowej p. Filasa za   zachoruje, to jest 
wtedy problem z odbyciem posiedzenia. Komisja pracuje na zlecenie Rady Gminy i 
zawsze można termin posiedzenia przesunąć, dostosować, 
 
Radny Filas – powiedział, że właśnie takie 5-osobowe Kluby radnych zostały 
zakwestionowane przez organy wyższego rzędu, podparł się orzeczeniami różnych 
Sądów m.in. z Krakowa, Gdańska , Poznania, ponieważ w skład Komisji Rewizyjnej 
powinni wchodzić przedstawiciele klubów radnych, zgodnie z Art. 23 ust. 2 ustawy 
o samorządzie gminnym, który mówi o tworzeniu klubów radnych. Jeśli zatem u nas 
komisja Rewizyjna będzie tylko w 3-osobowym składzie, to będzie to niezgodne z 
przepisami. Ilość osób w klubie też jest kwestią sporną, bo taki klub zawiązał się w 
naszej Radzie, więc przedstawiciel powinien znaleźć się w składzie Komisji 
Rewizyjnej, a zapis o 3-sobowym składzie  nie spełnia tych wymogów, 
 
Radna Juśkiewicz – ale to ustawodawca dał nam prawo do uchwalania i naszą wolą 
zdecydujemy o ilościowym składzie Komisji Rewizyjnej i klubu radnych, 
 
Radca prawny Dziadkiewicz – powiedział, że jak najbardziej istnieje powiązanie 
pomiędzy Komisją Rewizyjna, a klubem radnych, ale też przepisy nie ograniczają 
prawa do uchwalenia liczby członków Komisji Rewizyjnej.  
Komisja Statutowa proponowała 5-osobowy skład Komisji Rewizyjnej i 3-osobowy 
skład klubu radnego, ale to nie znaczy, że Rada nie może przegłosować i  
zdecydować inaczej, 
 
Radny Filas – Rada nie ma prawa ograniczyć liczby radnych w klubie, 
 
Przew. RG – to w takim razie z tych słów wynika, że klub może być 1-osobowy,  
 
Radny Filas – stwierdził, że wg prawa, klub może być 2-osobowy, 
 
p. Wójt – ile radnych jest w pana klubie ? W jakim celu zawiązał pan klub radnych ? 
 
Radny Filas – nie odpowiem, bo nie mam ochoty. 
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p. Wójt – uważam, że kluby radnych są tworzone po to, aby miały moc sprawczą, 
aby mogły przedkładać Radzie, Wójtowi konkretne wnioski, a jaką moc sprawczą  
miałby np. 2-osobowy klub radnego? 
 
Po tym zakończyła się dyskusja nad projektem Statutu Gminy. 
 
Przewodniczący RG – powiedział, że każdy zagłosuje zgodnie ze swoim sumieniem. 
 
Wniosek dot. § 51 ust. 1 – za 3-osobowym składem Komisji Rewizyjnej – „za” 9, 
„przeciw” – 3. „wstrzymało się” – 1 
 
Zatem Rada zdecydowała o 3-osobowym składzie Komisji Rewizyjnej. 
 
Wniosek dot. § 76 ust. 1 – za 5-s-bowym składem klubu radnego – „za” – 10, 
„przeciw” – 2, „wstrzymało się” – 1 
 
Zatem Rada zdecydowała o 5-osobowym składzie klubu radnego. 
 
Następnie przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie. W 
głosowaniu udział wzięło 13 radnych. Projekt uchwały został przyjęty 9 głosami 
„za”, przy 2 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się”. 
 
Podjęto uchwałę Nr VIII/44/15 w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Skoroszyce. 
 
Ad 6 
 
Projekt Statutu był omawiany na wszystkich Komisjach Rady Gminy, został 
pozytywnie zaopiniowany, nie wniesiono uwag, nie było dyskusji wobec czego 
przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie, przyjęto 
jednogłośnie 13 głosami „za” 
 
Podjęto uchwałę Nr VIII/45/15 w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Skoroszycach. 
 
Ad 7 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie wniesiono uwag, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał 
pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za” 
 
Podjęto uchwałę Nr VIII/46/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 
dzierżawy na okres kolejnych 3 lat. 
 
Obrady opuścili radny Jan Filas i radny Marcin Rzepka, zatem od tej pory było 11 
radnych. 
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Ad 8 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, na sesji nie wniesiono uwag, zatem przewodniczący przedstawił 
projekt  uchwały i poddał pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 11 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr VIII/47/15 w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 
sołecki. 
 
Ad 9 
 
Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2014 rok była szczegółowo 
omawiana na wszystkich komisjach. Wszystkie wnioskowały o zatrudnienie 
pracowników gospodarczych do sprzątania, porządkowania i koszenia terenów 
należących do mienia gminnego. 
 
Przew. RG poprosił p. Wójt o przedstawienie sprawy Sołtysom. 
 
p. Wójt – w ślad za ustawą o gospodarowaniu odpadami komunalnymi, Rada Gminy 
podjęła uchwałę o stawkach opłat. Jest pewna nadwyżka środków z tego tytułu. W 
związku z tym, że sprawy porządkowania terenów gminnych nie były kompleksowo 
rozwiązane, była sugestia, żeby z tych pieniędzy zatrudnić pracowników do prac 
porządkowych. Obecnie zostało zatrudnionych 2 pracowników, są duże zaszłości 
porządkowe, więc efekty nie będą od razu widoczne, ale sprzątanie będzie się 
odbywało sukcesywnie, a efekty będą widoczne wkrótce. 
 
Przew. RG – stwierdził, że to bardzo dobrze, że te środki zostały tak 
zagospodarowane, przydałoby się, żeby nasz PSZOK był bardziej rozpropagowany, 
 
p. Rudkowski – w tej chwili pracujemy nad tym, rozważane są różne możliwości, 
sądzę, że skończą się dzikie wysypiska śmieci, wysypywanie gdzie popadnie, będzie 
bardziej rozpropagowany PSZOK, być może będzie tańszy transport z każdej wsi do 
PSZOK-u, są brane pod uwagę różne wersje rozwiązania tych spraw, 
 
p. Wójt – z tej nadwyżki środków możemy również zorganizować i zapłacić za 
odbiór opon wielkogabarytowych, dla mieszkańców nieodpłatnie. 
 
W związku z tymi środkami były sugestie, żeby obniżyć stawkę opłaty za 
gospodarowanie odpadami, nie jestem za takim działaniem, przepisy związane z 
gospodarowaniem odpadów ciągle się zmieniają, nie wiadomo, co nas jeszcze 
czeka, mamy wiele zaszłości porządkowych, chcielibyśmy sprostać oczekiwaniom 
mieszkańców w tym względzie, a na to są potrzebne pieniądze, 
 
Radny Winnik -  co w pustostanem, który dookoła jest zarośnięty, nikogo tam nie 
ma, nikt się tym nie opiekuje, 
 
p. Wójt – nie możemy ingerować we własność prywatną. 
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Przew. RG – z tej informacji wynika, że płatność za odpady jest całkiem dobra, nie 
spodziewaliśmy się aż takiej, a co ważne mamy środki do zagospodarowania, które 
już w myśl nowych przepisów można wydać na konkretne prace. 
 
Ad 10 i 11 
 
Przewodniczący Komisji stałych przedstawili wnioski swoich komisji w sprawie 
środków na dodatkowe patrole i współfinansowanie zakupu samochodów 
służbowych dla Policji. 
 
Przew. Kom. Rolnej p.  Kaczmarczyk – dla dodatkowych patroli – nie i dla zakupu 
pojazdów – nie, 
Przew. Komisji Oświaty… - p. Rogalińska – dla dodatkowych patroli – nie, na 
dofinansowanie zakupu pojazdów służbowych – tak, 
W zastępstwie przew. Komisji Budżetowej p. Klimas – dla dodatkowych patroli – 
nie, na dofinansowanie zakupu pojazdów służbowych – tak. 
 
p. Wójt – powiedziała, że rozumie stanowisko Komisji Rolnej, ponieważ 
wielokrotnie radny Kaczmarczyk wyrażał swoją opinię na ten temat, ale uważa, że 
nie możemy ciągle stać z boku, bo kiedyś i nas nie zauważą, dlatego proponuje 
przeznaczyć 1 000 zł z budżetu gminy do zakupu pojazdów służbowych. 
 
p. Skarbnik – powiedziała, że jeśli będzie taka wola radnych, to sugerowałaby tę 
kwotę wziąć z zadania na rewitalizację parku w Skoroszycach, 
 
przew. RG – może to 1 000 zł byłoby za mało, więc proponuję przeliczyć kluczem, 
że 0,50 zł od mieszkańca, 
 
p. Wójt – na Konwencie wójtów i burmistrzów była mowa o takich kwotach, ale 
może jeszcze na najbliższym Konwencie będzie inna propozycja, 
 
przew. RG poddał pod glosowanie propozycję przeznaczenia 1 000 zł na 
współfinansowanie zakupu pojazdów służbowych dla Policji.  
„za” – 10 
„przeciw” – 1  
 
Zatem wniosek przeszedł. 
 
Ad 12 
 
Przew. Sokołowski – zapytał, co dalej z remontem ulicy Piaskowej w Skoroszycach, 
na co przeznaczone środki w budżecie starczą? 
 
p. Rudkowski – w trakcie opracowywania jest projekt i kosztorys na wykonanie 
zadania, od tego będzie zależało co dalej, 
 
Przew. RG – jaka jest koncepcja wykonania drogi w Mroczkowej „do folwarku”, na 
posiedzeniu Komisji była sugestia, aby na temat wykonania projektu porozmawiać z 
p. Mrozkiem o zapłacie za niego pół/pół, 
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p. Wójt – spotkała się z p. Mrozkiem, za wcześnie mówić o efektach tej rozmowy, 
ale jest dobrej myśli, 
 
Radny Kaczmarczyk – ulica Piaskowa w Skoroszycach powstała kilka lat temu, a 
mieszkańcy żądają od razu wszystkiego, a przecież w gminie mamy wiele dróg od 
kilkudziesięciu lat nie remontowanych, nie naprawianych i co mają zrobić jeśli nie 
mają siły przebicia na zebraniach wiejskich, gdzie decyduje się o środkach z 
funduszu sołeckiego. 
 
Ubyła radna Urszula Fornalik.  
Doszła radna Anna Słowiak. 
Nadal jest 11 radnych. 
 
Ad 13 
 
Nie podjęto tematu. 
 
Ad 13a 
 
p. Skarbnik – wyjaśniła jeszcze raz, z czym związane są zmiany do uchwały 
budżetowej. Chodzi o zabezpieczenie środków na wykonanie planu 
zagospodarowania przestrzennego dla wsi Czarnolas, po przetargach okazało się, że 
najniższa oferta jest o 17 000 zł większa od zabezpieczonej w budżecie, ponieważ 
na ostatniej sesji Rada Gminy zdecydowała o wykonaniu planu dla całego rejonu 
wsi Czarnolas. Dlatego, żeby nie utrudniać sprawy i nie unieważniać przetargu, 
proponujemy dokonać zmian na tej sesji, aby można już rozpocząć prace nad 
planem. 
 
Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto 9 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się”. 
 
Podjęto uchwałę Nr VIII/48/15m w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 
rok. 
 
Ad 13b 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie wniesiono uwag, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał 
pod glosowanie, przyjęto jednogłośnie 11 glosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr VIII/49/15 w sprawie przystąpienia Gminy Skoroszyce do 
Stowarzyszenia o nazwie „Nyskie Księstwo Jezior i Gór” na warunkach członka 
zwyczajnego. 
 
Ad 14 
 
Odpowiedzi na interpelacje udzieliła p. Wójt. 
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1. W sprawie osuwającego się chodnika przy drodze powiatowej w Brzezinach 
otrzymałam odpowiedź od ZDP, że środki na tej cel w bieżącym roku zostały 
wyczerpane. 

2. W sprawie konserwacji rowu przydrożnego zlokalizowanego w ciągu drogi 
powiatowej Mroczkowa przy ul. Parkowej w Skoroszycach ZDP poinformował, 
że roboty związane z konserwacją rowu zostaną wykonane w czerwcu- lipcu 
br. Remont zjazdów na drogi wewnętrzne winien być wykonany też w tym 
okresie. Pod zjazdami należy wykonać przepusty. 

3. Sprawa pasów dla pieszych na ul. Powstańców Śl. w realizacji, zgłosiłam też 
do Zarządu Dróg Powiatowych zarastanie chodnika przy ul. Wolności w 
Skoroszycach. 

4. Plac przy cmentarzu w Skoroszycach służący do parkowania aut został 
zabezpieczony przed zarastaniem trawą, dziękuję P. Przewodniczącemu H. 
Sokołowskiemu za pomoc. 

5. W związku z interpelacją p. radnej J. Rogalińskiej wystąpiłam z pismem do 
Woj. Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Opolu, oddz. w Nysie o 
wykonanie konserwacji gruntowej rzeki Młynówki Skoroszyckiej na odcinku 
od mostu drogowego przy ul. Dolnej do końca ul. Górnej w Skoroszycach. 
Dnia 28 maja 2015 r. otrzymałam odpowiedź, że na przełomie lipca i sierpnia 
będą wykonane prace konserwacyjne na odcinku od ul. Górnej do 
oczyszczalni ścieków. Prace obejmą wykoszenie porostów trawy ze skarpy i 
wycinkę zakrzaczeń. Wzdłuż ul. Dolnej będzie usunięty namuł. Natomiast 
usunięcie namułu na odcinku od mostu na drogę wojewódzką w stronę ul. 
Górnej planowane jest w przyszłym roku lub, jeśli środki finansowe pozwolą 
w IV kwart. bieżącego roku. 

6. Na terenie parku w Skoroszycach Rada Sołecka, strażacy, mieszkańcy 
Skoroszyc wykonali prace porządkujące, dziękuję za odzew i zaangażowanie 
w sprawie koszenia, przycinania drzew i krzewów. 

7. Jeżeli chodzi o naprawę bieżącą dróg gminnych, to zgłaszana naprawa ul. 
Dolnej w Skoroszycach koło p. Mazurka, ul. Polna i Szkolna w okolicach 
przejazdu kolejowego w Chróścinie została wykonana. 

8. Informacja o wynikach naboru do przedszkola w Skoroszycach- interpelacja 
p. radnej J. Klimas. Złożonych zostało 73 wniosków o przyjęcie, z czego 8 
wniosków to wnioski rodziców dzieci 6-letnich, którzy wystąpili do Poradni 
Pedagogiczno - Psychologicznej w Nysie z wnioskiem o odroczenie obowiązku 
szkolnego. W związku z powyższym nie przyjęto 5 dzieci 3-letnich, z czego 
dwoje rodziców nie uzupełniło brakujących dokumentów ( nie dostarczono 
zaświadczeń o zatrudnieniu)- są to dzieci z miejscowości Skoroszyce. 
Pozostała trójka dzieci uzyskała wedle przyjętego regulaminu naboru 
najmniejszą ilość punktów, są to: 

1 dziecko z Brzezin, 

1 dziecko ze Skoroszyc, 

1 dziecko Czarnolasu. 

We wrześniu, tak dzieje się co roku, nastąpią zmiany. Niektóre rezygnują z 
uczęszczania ze względu na trudności z dostosowaniem się lub innych 
względów. 
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Gdyby 100% dzieci 6- letnich poszła do szkoły, to w przedszkolu w 
Skoroszycach przyjęte zostałyby wszystkie dzieci. W pozostałych 
przedszkolach wykorzystanych jest 60% miejsc. 

 
- w sprawie oświetlenia przystanków PKS w Makowicach, zapewniono mnie, że 
dzisiaj nastąpi przegląd całego oświetlenia, zobaczymy jaki będzie efekt, 
 
- w sprawie zaśmiecenia terenu prywatnego ze sklepu DINO, pracownik był 
dwukrotnie zobaczyć ten teren i było czysto, nie było śmieci, ale trzymamy rękę na 
pulsie. 
 
Ad 15 
 
p. Dorota Witos Sołtys wsi Brzeziny – zwróciła się do radnych z prośbą o 
rozważenie możliwości i wyasygnowanie środków na pokrycie kosztów związanych z 
przeniesieniem kabla energetycznego na budynku byłej remizy OSP, a obecnie 
budynku gospodarczym wsi Brzeziny. Jest to koszt 2 140 zł, nasza Rada Sołecka nie 
dysponuje takimi środkami, 
druga sprawa, prosi o ponowną interwencję w Zarządzie Dróg Powiatowych o 
wykoszenie poboczy, bo już nic nie widać, 
 
p. Wójt – interweniowałam wielokrotnie w Zarządzie Dróg Powiatowych, nawet 
poprzez radną powiatową p. Alinę Baran, żeby przyśpieszyła w miarę możliwości te 
sprawy, jak widać jeszcze nic się nie zadziało, 
 
Radna Słowiak – najlepiej to zrobić teraz zdjęcia tym poboczom i wysłać do Nowin 
Nyskich, żeby opublikowali jak to działa zarząd Dróg Powiatowych, czy naprawdę 
trzeba jakiegoś nieszczęścia, żeby  wreszcie wywiązali się ze swoich obowiązków?, 
 
p. Józef Bury Sołtys Skoroszyc – powiedział, że pomnik za sklepem Borta jest 
bezczeszczony, trzeba coś z tym zrobić, może trzeba byłoby tam zamieścić jakąś 
tabliczkę zakazującą picia przy pomniku, 
 
p. Wójt – nie możemy umieścić tam tabliczki ponieważ jest to wbrew prawu, już 
sama ustawa mówi o tym, że nie należy w takich miejscach spożywać alkoholu, 
będziemy tam sprzątać. 
Przy tej sprawie, poprosiła radnych o rozważenie sprawy ewentualnego usunięcia 
armat spod pomnika. 
 
Radny Kaczmarczyk – sama nazwa pomnika też chyba nie jest już dobra,. 
 
Sołtys J. Bury – ostatnio uporządkowaliśmy teren w parku w Skoroszycach, 
chcielibyśmy jeszcze na  odkrytym betonie postawić małą wiatę i doprowadzić prąd 
do tego miejsca, potrzebnych byłoby około 15 000 zł, trzeba wykorzystać zapał 
mieszkańców, bo zapanował istny trend do czynów społecznych. 
 
Sołtys Makowic p. Mendrala – prosi o zainterweniowanie w Zarządzie Dróg 
Wojewódzkich o ścięcie poboczy, 
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Radny Kaczmarczyk – zgłosił potrzebę rozbudowania parkingu przy Urzędzie 
Gminy, może uda się jakimś tanim sposobem to zrobić. 
 
Ad 16 
 
Przew. RG Henryk Sokołowski powiedział, że z okazji 25-lecia samorządu 
terytorialnego w naszej gminie zostało to zaakcentowane w taki sposób, że 
nazwiska radnych wszystkich kadencji zostały umieszczone w specjalnych ramkach, 
aby każdy mógł zobaczyć, kto działał w poszczególnej kadencji dla dobra naszej 
gminy. 
 
p. Wójt złożyła życzenia: 

z okazji 25-lecia Samorządności mam przyjemność złożyć na Państwa ręce 
serdeczne gratulacje za wkład w przemiany jakie dokonały się w ciągu tego 
ćwierćwiecza. Dziękuję za energię, współuczestnictwo i zaangażowanie w sprawy 
publiczne. To dzięki Państwa inicjatywom zmienia się krajobraz naszej gminy i 
poprawia jakość życia mieszkańców.  

Mam nadzieję, że kolejne lata pracy na rzecz naszej Małej Ojczyzny przyniosą 
wiele satysfakcji. Ja ze swej strony deklaruję życzliwość i otwartość na wszelką 
współpracę i wspólne inicjatywy. 
 
 
Następnie najstarsi stażem radni, przypomnieli jakie były początki samorządności w 
naszej gminie. 
Głos zabrali: 
Radna Jolanta Klimas, Radna Anna Słowiak, Radny Ryszard Kaczmarczyk i radny 
Henryk Sokołowski. 
 
Ad 17  
 
Wobec wyczerpania wszystkich tematów porządku obrad, przewodniczący zamknął 
sesję. 
 
 
Protokolant:       Przewodniczący obrad: 
Barbara Janik-Zawada        Henryk Sokołowski 
 
 
 


